
 

 

 

 

 

 

Referat Forældrebestyrelsesmøde i Sydbyens Børnehus 

Torsdag d. 18 marts kl. 19.00-20.30 på Microsoft Teams 

Dagsorden  

1. Orientering om arbejdet med læreplaner(se bilag) 

2. Nyt fra hhv. Møllehaven/Møllereden og Blomsterhaven 

3. Nyt fra forældre 

4. Nyt fra ledelsen 

5. Eventuelt 

6. Gennemgang og godkendelse af referat 

Tilstede: Maria, Magnus, Jeannette, Kim, Thomas, Lisa, Kirsten og Asbjørn 

Afbud: Jenny og Jeannie 

1.Der har været så meget personaleinddragelse som overhovedet muligt i begge afdelinger. Der er i højere 

grad blevet muligt at koble flere læreplanstemaer op på et givent emne/tema. Corona har besværliggjort 

dette arbejde men også åbnet nye muligheder. Samarbejdet i de interne overgange i Blomsterhaven har 

været udfordret men er blevet løst ved bl.a at lave overgangsmøder på f.eks. på legepladsen. Samarbejdet 

med skolen har også været udfordret men der er arrangeret en besøgsrække. Afdelingerne har været 

hæmmet i at arbejde med direkte forældreinddragelse. Møllehaven tager bla. også udgangspunkt i ture ud 

af huset og bruger praksisfortællinger. Men en anden del er det også vigtigt at inddrage hverdagen og den 

læring der er i hverdagen. Generelt fokus på muligheder i stedet for begrænsninger. Der bliver også 

arbejdet med børneinddragelse, demokrati og dannelse. 

 

2.Møllehaven har været rundt med fastelavnsris til alle børn på deres hjemadresser. Charlotte der tidligere 

har været i Blomsterhaven er startet i Møllehaven, samtidig er Christina startet som vikar. I Møllereden er 

der siden sidst startet 4 nye børn hvilket har krævet en opnormering. Mange af de børn har handleplaner 

der kræver 1:1 guidning især i overgangssituationer. Der har været drøftelser på tværs afdelingerne om bla 

sorgpolitik, kost politik o.m.a. Der pågår kontinuerligt et sprogarbejde for at imødegå en specifik gruppe 

børn med sproglige udfordringer. Aula er kommet godt i luften, hvilket hjemmesiden også er. Vigtigt at 

skrive hvilken gruppe/stue facebook opslagene kommer fra.  

Blomsterhaven har næsten 100% tilslutning på Aula. Der er en sandkasse under etablering ved Hus B. Der 

er udarbejdet forslag til udendørs overdækninger som kan medvirke til at mindske smitterisikoen. Det er 

generelt påskeaktiviteter under opsejling, bla påskefrokost med børneiddragelse mht menuen. Der har 

været fokus på det sociale samspil i både vuggestue og børnehave. Der bliver arbejdet med science og 

udeliv i både vuggestue og børnehave. Vuggestuen har lavet et regnormeterrarie med sideløbende 

aktiviteter der vedrører dette emne. Der har været arrangeret erfaringsudveksling internt mellem 

vuggestuegrupperne i mellem. Skolegruppen arbejder bla. meget med koncentration. Asbjørn orienterede 

om kommende strukturændringer i Blomsterhaven. 

3. Er vi indragene nok ifht til at få alle med på møderne, kan tidspunktet og formatet være en udfordring 

ifht til at være på online møder hjemmefra 



4. Asbjørn orienterede om budget 2020. 

 

5. intet 

 

6. Referatet gennegået og godkendt 

 

Referent: Asbjørn 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


